
Organisatieonderdeel
ersteuning p i i i i E

Behandeld door -

Functie

Postadres Postbus 17107
2505 CC Den Haag Rfl

Bezoekadres Juliana van Stolbetgiaan 4-10 -

2595 CL Den Haag

Telefoon Minister van Binnenlandse Zaken en
E-mail Koninkrijkstelaties

Postbus 20011
Ons kenmerk 2500 EA Den Haag

Uw kenmerk

In afschrift aan Minister van Veiligheid en Justitie

Datum 22 mei 2013
Bljlage(n) çj VERZONDEN 2? MEI 2013

Pagina 1

Onderwerp Advies inzake Overlastwet

Geachte heer Plasterk,

Bij brief van 14 maart 2013 (uw kenmerk 360592) verzocht u mij advies uit te brengen over het
concept-wetsvoorstel Wijziging van de Gemeentewet en het Wetboek van Strafrecht in verband
met de aanscherping van de aanpak van voetbalvandalisme en ernstige overlast.

Ik heb met belangstelling kennis genomen van het concept-wetsvoorstel en stel vast dat het
voorstel op vrijwel alle knelpunten die zijn gebleken uit de evaluatie van de huidige regeling een
verbetering met zich mee zal brengen.

De voorgestelde wijzigingen beogen de mogelijkheden voor het opleggen van gebiedsverboden,
contactverboden en meldplichten te verruimen. Dit zal naar verwachting leiden tot een stijging van
het aantal opgelegde maatregelen. Uit een eerste impactanalyse blijkt dat deze toename tot extra
capaciteitsinzet van de politie zal leiden. De politie zal meet dossiers moeten opstellen ter
onderbouwing van een door de burgemeester of officier van justitie gewenste maatregel, er zullen
meer melders met meldplicht afgehandeld moeten worden, en met een stijging van het aantal
maatregelen zal in absolute zin ook het aantal overtredingen daarvan toenemen die een
handhavende reactie van de politie vergen.

Het doel van het opleggen van dit type maatregelen is om overlast en strafbare feiten te
voorkomen. Toename van het aantal maatregelen zal dan ook naar verwachting leiden tot afname
van overlast en vermindering van strafbaar gedrag, hetgeen een gunstig effect heeft op de
benodigde politie-inzet.

Hoe de benodigde extra politie-inzet die het gevolg zal zijn van een toename van het aantal
maatregelen zich in de praktijk zal verhouden tot de capaciteitswinst door de vermindering van
overlast en strafbaar gedrag, is niet op voorhand te zeggen. Een beperkte stijging van het aantal
maatregelen zal, zo verwacht ik, geen grote impact op de politie hebben. Binnen het korps zal de
toepassing van de verruimde wet nauwlettend worden gemonitord.

Ook zal ik de politiechefs van de regionale eenheden opdracht geven om binnen de igen eenheid
in de gezagsdriehoeken afspraken te maken over de toepassing van de verruimde wet, waarbij het
uitdrukkelijk zo is dat gemeenten en OM verantwoordelijk zijn voor toeleiding en toepassing. Dit
betekent ten eerste dat gemeenten en OM bereid moeten zijn om, waar oplegging van maatregelen
de meest aangewezen weg is om overlast te voorkomen, die maatregelen ook daadwerkelijk op te
leggen. In de praktijk komt het nog te vaak voor dat gemeenten en OM terughoudend zijn,
waardoor extra druk op de politie ontstaat om de overlast met andere interventies aan te pakken. Ik
geef u in overweging de gemeenten en het OM hieropte wijzen. Ten tweede blijkt in de praktijk dat
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het regelmatig voorkomt dat de politie de voor het opleggen van een maatregel béïiodigde
informatie aanlevert, maar er bij de gemeenten of het OM onvoldoende capaciteit oY kennis
aanwezig is om de maatregel daadwerkelijk en tijdig op te leggen. Mijn inziens is er aanllding om
de uitvoering van deze wet binnen gemeenten en OM een forse impuls te geven.

Tot slot wil ik er op wijzen dat de wijziging van de meldplicht alleen tot de beoogde verrpipdering
van capaciteitsinzet bij de politie zal leiden, als er adequate technische voorzieningenworden
getroffen om een betrouwbare uitvoering van de nieuwe meldplicht te kunnen garanderen. Ook
hierbij geldt dat het primaat bij de gemeenten ligt om deze voorzieningen te realiseren. In die zin
onderschijf ik uw stelling dat het wetsvoorstel geen additionele financiele gevolgen voor gemeenten
genereert (blz. 7 van de Memorie van Toelichting) dan ook niet op voorhand. Ik verzoek u de
gemeenten hierin te stimuleren en waar nodig te faciliteren, ook in financiele zin. Daarbij is van
belang om te streven naar een landelijk uniforme ontwikkeling op dit punt, zodat de politie niet
geconfronteerd wordt met verschillende gemeentelijke voorzieningen voor de afhandeling van
mekiplichten.
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